



深圳国际交流书院  
Shenzhen College of International Education  
办中国最好的国际高中

深圳国际交流书院  
2024 年秋季招生考试

Shenzhen College of International Education  
Entrance Examinations 2024

# G1 考生手册

## G1 Examination Handbook

Updated in January 2024

2024 年 1 月修订





## Contents 目录

	Page 页码
1. Examination Guide 考试说明 .....	3
2. Examination Outline 考试大纲	
A. English Section 英语大纲 .....	8
B. Mathematics Section 数学大纲 .....	9
3. Interview Guide 面试说明 .....	12
4. Personal Statements 《个人陈述》表 .....	13
5. SCIE Arts Academy 深国交艺术部招生说明 .....	15



## 深圳国际交流书院

### 2024年秋季G1年级招生考试说明

#### 一. 招生对象、考试科目:

1. 完成初三(九年级)阶段学习的学生以及同等学力的初二考生
2. 考试科目: 英语、数学

#### 二. 考试大纲

1. 考试范围: 参见后面各门课程的考试大纲, 如试卷结构、主要考试内容和要求。
2. 考试形式: 考试暂定为线下闭卷笔试。若有调整, 招办将另行通知。

#### 三. 考试日期和时间

1. 入学考试日期:  
暂定于**3月24日**(星期天)、**5月5日**(星期天), 以准考证标注日期为准。  
考生可在以上日期任选一场参加考试。建议先报考第一场, 若第一场考试(3月24日)未通过, 可重新报考第二场(5月5日)考试。  
考试前三天, 登录报名平台打印准考证。考试当天须提前到校找到考场, 核验准考证和身份证件, 具体安排后续在考生个人主页公布。
2. 入学考试具体安排:  
**英语 08:00-10:25** (145分钟)  
**数学 10:55-12:05** (70分钟)
3. 考试注意事项:
  - a) 考生自带文具比如: 黑色水笔、铅笔、橡皮、尺子、透明笔袋等;
  - b) 考试时严禁使用计算器、词典、手表、以及带有通讯、上网、拍照、录音功能的工具;
  - c) 考生迟到30分钟, 不得进入考场参加本场考试;
  - d) 考生不得将任何考试资料带出考场, 包括试卷、答卷、草稿纸等;
  - e) 考生不得提前离场。考试结束时, 待监考老师收回试卷、答卷并清点后考生方能离场。

#### 四. 面试:

1. 考生的笔试成绩达到相应的要求, 方能参加面试。笔试成绩和是否入围面试均可以在我校网站和微信公众号查询。
2. 考生按照学校通知的日期(一般在笔试后7天左右), 参加面试。考生需要在面试前登录深国交报名平台, 在线填写并提交《个人陈述表》。
3. 注意事项:  
每人面试时间约为8-10分钟, 主要考核学生的英语口语表达和综合表现。



## 五. 正式录取和开学报到注册的大致流程:

1. 择优录取: 学校将依据考生的笔试成绩、面试成绩等材料, 予以综合评定, 择优录取。
2. 发布录取结果: 录取结果一般在笔试后 10 天左右, 在学校网站或公众号上公布, 考生登录查询。对于获得录取的考生, 录取通知书将会邮寄给考生报名时填写的地址。
3. 缴纳学杂费: 录取的考生家长请按照考生主页公布的必读必填文件, 办理有关新生入学缴纳学杂费的手续。
4. 住宿与走读: 考生录取后需在报名平台在线填写《住宿申请表》, 提出住宿申请; 没有提出申请或没有批准申请的学生为走读生。
5. 开学报到: 新生开学时间通常在 8 月上旬 (具体时间将另行通知)。录取的新生请不要在 8 月份安排夏令营等活动, 以免与开学报到冲突。报到时, 学生应持学校录取通知书、身份证件等, 来校办理报到注册 (包括办理住宿) 等相关手续。
6. 出国护照办理: 录取的新生建议办理好“个人因私出入境护照”, 或延期已经到期的护照, 以备入学后使用。

### 学校声明:

1. 深国交入学考试出题、阅卷、审核均由考试中心组织相关部门层层把关, 严格按照规定程序操作、检查、核对后才会公布考试成绩, 因此学校不提供查卷、核对分数、重新判卷等服务;
2. 深国交对考试作弊零容忍, 一经查出, 取消录取资格;
3. 深国交对本手册保留版权, 未经允许, 不得公开发行、发布。

深圳国际交流书院  
招生办

招生办力求编入此手册的资料准确无误, 唯我院招生办可更新或修订其内容, 无须另行通知。

此手册所编入的资料如与我校整体或个别部门之规定出现分歧, 或又由于对内容的诠释出现歧义, 则以我校最后决定为准。



## Shenzhen College of International Education

### Examination Guide 2024

#### I. Admissions goals and examination subjects

1. Our goal is to recruit students who have completed the Junior 3 (year 9) or its equivalent courses.
2. Exam subjects: English and Mathematics

#### II. Regarding entry tests

1. Scope – Refer to the outlines further on in this booklet for a breakdown of the subjects we are testing, as well as how each section is structured, requirements for each subject.
2. Format – A closed book written examination. Any adjustments, the school will notify candidates and issue relevant test arrangements one week before the test.

#### III. Examination Schedule (Dates & Times)

1. The provisional date on which applicants may take the examination is **March 24<sup>th</sup>** and **May 5<sup>th</sup>** (Sunday). Candidates should log in to the registration platform to print their candidate card 3 days before the examination. Candidates are expected to arrive at the school in advance and bring their candidate card as well as a government issued ID on the test day.
2. The day of the exam – timetable
  - 8:00-10:25** - English (145 minutes)
  - 10:55-12:05** - Mathematics (70 minutes)
3. Notes:
  - a) Candidates are required to bring their own stationery, such as black pens, pencils, erasers, rulers and transparent pencil cases.
  - b) The use of calculators, dictionaries, watches, and any devices with communication, internet, photography, or recording functions is strictly prohibited during the examination.
  - c) Candidates who arrive 30 minutes late will not be allowed to enter the examination room for the current session.
  - d) Candidates are not allowed to take any examination materials out of the examination room, including question papers, answer sheets, rough papers, etc.
  - e) Candidates are not permitted to leave the examination room early. At the end of the examination, candidates must wait for the invigilator to collect the question papers, answer sheets, and conduct a count before they can leave.



#### IV. Interviews

1. Candidates who have meet the corresponding requirements in the written tests will be given an interview appointment. Candidates should go to the website and official WeChat platform to check the results of written tests and the interview schedule.
2. Prior to the interview, candidates need to log in to the registration platform and complete the online submission of the "Personal Statement Form".
3. Each candidate will have approximately 8-10 minutes for the interview, primarily assessing their English oral communication skills and overall quality.

#### V. Admissions and Entry Regulations

1. Selective Admission: The school will evaluate candidates based on their written examination scores, interview performance and other materials, then select the most outstanding candidates for admission.
2. Announcement of Admission Results: The admission results will generally be announced approximately 10 days after the written examination and will be posted on the school's website or official WeChat platform. Candidates can log in to check their results. For candidates who are admitted, the admission notice will be sent to the address provided during registration.
3. Payment of Tuition and Fees: Parents of admitted candidates are required to follow the instructions provided on the candidate's homepage regarding the payment procedures for new student enrollment fees.
4. Accommodation or Commuting: New students need to fill out the "Accommodation Application Form" online through the registration platform to apply for on-campus accommodation. Students who do not apply or whose applications are not approved will be considered as commuting students.
5. Registration and Enrollment: The new student orientation usually takes place in early August (the exact date will be notified). Admitted students are advised not to schedule any summer camps or conflicting activities in August to ensure they can attend the registration and enrollment process. During registration, students should bring the admission notice, identification documents, and other relevant materials to complete the registration procedures, including arranging accommodation if applicable.
6. Passport Application for Overseas Travel: Admitted students can apply for a personal passport for private international travel, or renew the expired passport, in preparation for future use during their studies.



---

## SCIE Statement

1. The examination questions, marking, and review processes are strictly organized and conducted by SCIE. The examination results are announced only after following the prescribed procedures, conducting thorough checks, and verification. Therefore, the school does not provide services for reviewing answer sheets, verifying scores, or reevaluating papers.
2. SCIE maintains a zero-tolerance policy toward examination cheating. Once detected, the admission qualification will be revoked.
3. SCIE reserves the copyright of this handbook. Without permission, it is prohibited to publicly distribute or release it.

Shenzhen College of International Education  
Admissions Office

SCIE's Admissions Office strives to make this exam handbook as accurate as possible. Only the Admissions Office can add or remove content and will not contact parents or students in addition to the publication of this booklet. If the information in this booklet contradicts the rules or regulations of the college, final authority and decision goes to the college.



## 深国交 2024 秋季招生 英语入学考试纲要 SCIE English Entry Examination Syllabus 2024

### I. 考试简介 Introduction

英语入学考试分为两个部分：第一个部分为笔试，考察学生的听力、阅读和写作的能力；

第二个部分为口试，考察学生的用英语口语表达的能力，该部分只针对已经入围面试的考生进行。

The SCIE English Entry Test is in two parts. The first part examines students' skills in Listening, Reading, and Writing. The second part examines students' English oral communication ability which will take place in the interview if students have met the corresponding requirements in the written tests.

### II. 考试时间 Time of examination

听力 40 分钟，写作 45 分钟，阅读 60 分钟。

Listening 40 min, Writing 45 min, Reading 60 min

### III. 考试内容 Content of the test

#### Part 1 听力 Listening

考查学生是否能听懂对话或文章的主要信息或重点信息并能做出相应的反应，筛选并组织有效的信息，完成相应的内容。分对话和短文两个部分，题材是日常生活会常碰见的场景，如：新闻、运动、旅游、生活、面试、电视、时尚、购物、社会、金钱、家庭、科技、冒险等根据相应要求选择并组织信息回答。The listening part is composed of conversations and passages. Candidates will need to show that they can understand and respond to main or specific information presented in a variety of forms, e.g., news, sports, travel, lifestyle, interview, TV programmes, fashion, shopping, social rules, money, family, technology, adventure etc., and select and organize information relevant to specific purpose.

#### Part 2 写作 Writing

考查学生用英语思考和写作的能力，考题类型多样，按照试卷要求，完成几篇短文写作。Candidates will be required to complete few articles on the given topics related to their daily lives to test the candidate's English thinking and writing ability.

### **Part 3 阅读理解 Reading Comprehension**

考生能快速阅读并理解以不同形式出现的材料，并准确的找出相关的信息，内容可涉及：通知、广告、新闻报道、新闻杂志文章等。In this part, candidates need to be able to understand and respond to information presented in a variety of forms, such as notices, advertisements, timetables and so on. They also need to show more detailed understanding of a longer and more demanding text, such as a report, or a newspaper or magazine article.

## **深国交 2024 年秋季招生 G1 年级数学入学考试大纲**

### **G1 Mathematics Entry Test Syllabus 2024**

#### **I. 考试简介 Introduction**

深国交 G1 数学入学考试是由完成初中三年级（Year 9）以及同等学力的考生参加的选拔性考试，根据考试成绩择优录取。The mathematics section of SCIE G1 entry exam is designed to evaluate students who have completed the equivalent of Year 9 curricula.

#### **II. 考试形式 Assessment/Time**

考试采用闭卷笔试形式统一考试，考试时间 70 分钟，总分为 100 分。The mathematics section is a written closed-book exam. Applicants will have 70 minutes to complete this section of the exam. The total mark will be 100.

#### **III. 试卷结构 Structure**

试卷包含选择题和填空题，在提供的答题卡上仅需填写最后答案。The mathematics section consists of Multiple Choice and Completion. Candidates need to transfer only the final answers to the provided answer sheet.

#### **IV. 考试内容 Content**

##### **代数部分 Algebra**

1. 有理数、数轴、相反数、绝对值、有理数大小的比较、有理数的混合运算、无理数、实数、科学记数法、近似数与有效数字。 Rational numbers, number line, opposite numbers, absolute value, comparing two rational numbers, complex operation of rational numbers, irrational numbers, real numbers, standard/scientific notation, rounding numbers to certain significant figures.
2. 整式、代数式、单项式、多项式、合并同类项、代数式的值、整式运算。 Integral expression, algebraic expression, linear expression, polynomial, collecting like terms, value of algebraic expression.
3. 等式、一元一次方程及其解法、一元一次方程的应用。 Equalities, linear equations, solving linear equations, and application of linear equations.
4. 二元一次方程组及解法、一次方程组的应用。 Solving simultaneous equations with two unknowns and application of simultaneous equations.
5. 不等式的基本性质、一元一次不等式、一元一次不等式组及解法。 Properties of basic inequalities, linear inequalities, solving simultaneous linear inequalities.
6. 多项式、平方差与完全平方公式。 Polynomials, difference of two squares and perfect square.
7. 因式分解、提取公因式法、运用（平方差与完全平方）公式法分解、分组分解法。 Factorizing, for instance, factorize using completed squared form.
8. 分式、分式的基本性质、约分、最简分式。 Fractions and their properties, simplifying fraction.
9. 零指数、负整数指数、整数指数幂的运算。 Zero, negative, integral indices and their rules.
10. 分式方程（可化为一元一次方程的分式方程）、增根。 Fractional equations (can be simplified to be linear equations) including extraneous root.
11. 平方根、算术平方根、立方根、会求平方根与立方根。 Working with square root, positive square root, and cubic root.
12. 根式、根式化简形式、分母有理化（会将分母中含有一个二次根式的式子进行分母有理化）。 Surds, simplifying surds, rationalizing the denominator.
13. 一元二次方程、判别式、二次三项式的因式分解（公式法）、一元二次方程的解及应用、二元二次方程组。 Quadratic equations, determinant, factorizing quadratic expressions, problems solved by using quadratic equations, simultaneous quadratic equations in two variables.
14. 平面直角坐标系、自变量、因变量、函数定义及其表示法、函数的图象；正比例函数、一次函数和反比例函数的图象和性质、二次函数解析式、抛物线的顶点、对称轴和开口方向。 Coordinate axes,

independent variable, dependent variable, functions and rules, graph of functions; functions of direct proportion, inverse proportion-their graph and properties, expression of quadratic function, vertex of parabola, line of symmetry, and bending upwards or downwards.

### 几何部分 Geometry

1. 相交线、平行线、三角形、四边形, 以及等腰三角形、全等三角形、相似三角形、勾股定理。Intersecting lines, parallel lines, triangles, quadrilaterals, isosceles triangle, Congruent triangles, similar triangles. Pythagoras' theorem.
2. 命题及反证法。Proposition and proof by contradiction.
3. 圆柱、正棱柱和正棱锥的侧面积、全面积、体积。Cylinder, prism and pyramid, and their area of curved face, the surface area and volume.
4. 轴对称图形, 中心对称图形, 图形的平移与变换。Graphs with line of symmetry, rotational symmetry and transformation and translation of graphs.
5. 四边形、平行四边形、矩形、菱形、正方形、梯形。多边形, 多边形的内角和与外角和。Quadrilaterals, parallelogram, rectangular, rhombus, square, trapezium. Polygons, the sum of the interior angles and exterior angles of a polygon.
6. 比与比例, 比例的基本性质, 黄金分割。Ratio, percentage and their properties including golden ratio.
7. 锐角三角函数定义;  $30^\circ$ ,  $45^\circ$ ,  $60^\circ$  角的三角函数值; 各三角函数之间的关系, 解直角三角形。Trigonometry of acute angle; Exact value of trigonometric functions with angle of  $30^\circ$ ,  $45^\circ$ ,  $60^\circ$ . Relation between the trigonometric functions, solve problem in a right-angled triangle.
8. 圆的概念与性质, 垂径定理, 圆的切线的性质与判定。圆和扇形及其相关的组合图形的面积。Circles and their properties. The vertical diameter theorem. Tangent of circle and its properties. The area of circle, sector, and combined shapes.
9. 基本几何体的视图。Drawing the net of 3-D objects.

### 统计与概率 Statistics and Probability

1. 数据, 数据的收集、整理、描述和分析。总体, 样本, 样本容量。极差, 方差, 标准差。众数, 平均数, 加权平均数, 中位数。频率, 频数分布及频数分布直方图、饼状图。Collecting, rearranging,



describing, and analyzing the data; calculate the range, variance, standard deviation, mode, mean, weighted average, median for a population or sample; frequency, distribution of frequency, histogram and pie chart.

2. 统计与决策，数据信息，统计在社会生活及科学领域中的应用。Application of statistics in the real world.

3. 事件、事件的概率，列举法计算简单事件的概率。树形图或列表分析等可能事件的概率。运用概率知识解决实际问题。Event, probability of an event, two-way table or tree diagram used in probability. Applying probability in practical situations.

## 关于面试考生提交《个人陈述表》的说明 About Personal Statement

笔试成绩公布后，入围面试的考生将需要进行面试。面试一般是在笔试后7天左右进行，届时学校官网和微信公众号会发布详细面试指引。

1. 面试前，考生需登录深国交报名平台，在线填写并提交《个人陈述表》。
2. 面试时，考生需要向面试老师出示准考证和身份证件，用于确认考生身份。
3. 面试后，学校将通过综合学生的笔试成绩、面试成绩等相关信息，发布录取结果。

**\*请注意：考生面试时需要严格遵守面试纪律，任何作弊行为一经发现，将取消录取资格。**

After the announcement of the written examination results, candidates who are selected for the interview will need to participate in the interview. The interview is generally conducted approximately 7 days after the written examination. Detailed interview guidelines will be published on the school's official website and WeChat platform.

1. Before the interview, candidates are required to log in to the registration platform and complete the online submission of the "Personal Statement Form".
2. During the interview, candidates need to present their Candidate Card and identification documents to the interviewers for identity verification.
3. After the interview, the school will release the admission result based on the evaluation of candidates' written examination scores, interview performance, and other relevant information.

**\*Please note that candidates must strictly adhere to the interview discipline. Any cheating behavior during the interview will result in the cancellation of the admission qualification.**



## 个人陈述表 Personal Statement

参加面试的考生需在面试前一天登录深国交报名平台的个人主页，在线填写《个人陈述表》，然后提交。（此纸质表格仅供参考，无需填写。）

**Candidates participating in the interview need to log in to your personal homepage on the registration platform one day before the interview. You are required to complete the information online and then submit it. (This paper form is for reference only and does not need to be filled out.)**

Name		Gender		Candidate Number	G1-
Current School				Grade	
<b>1. Subjects you are most interested in (within 100 words)</b>					
<b>2. Your hobbies and Interests (within 100 words)</b>					
<b>3. Community Service and volunteer activities (within 100 words)</b>					
<b>4. Other awards and achievements (within 100 words)</b>					



**5. Future plans for going abroad**

**(1) Which countries are you most interested in? (Circle all that apply)**

A. UK      B. USA      C. Canada      D. Australia      Other: \_\_\_\_\_

**(2) Which majors are you most interested in studying? (Circle all that apply)**

A. Science      B. Mathematics      C. Economics and Finance      D. Medicine      E. Law      F. Arts  
G. Other: \_\_\_\_\_      H. Undecided

**6. Please write a personal essay in English within 300 words, providing a comprehensive overview of your personal background.**



## 深国交艺术部招生说明

### The Arts Academy of SCIE

深国交的艺术教育，鼓励学生挑战自我、独立思考，注重技法的同时发展个性，帮助学生探索自己的创作风格，从而赋予了学子们独特的艺术思维和卓越的审美能力。

Arts education at SCIE over the years has challenged and encouraged students to think independently, to develop techniques, interests, and to nurture the students own unique creative ‘fingerprint’ and identity.

2022 年开始，深国交于常规招生体系之外，另外设置了艺术招生体系。通过艺术招生体系报考美术/音乐专业的学生，入学考试只需参加英语笔试以及美术/音乐专业面试即可。除了剑桥教学大纲要求的基础艺术课程之外，通过艺术招生体系入学的学生还需要学习附加美术/音乐专业课程。在此课程设置下，艺术生既有更多时间专研音乐或美术专业课程，也能同步学习校内其他核心科目。

Since August 2022, SCIE had extended further to establish our very own Arts Academy. Our exciting new venture is designed to nurture creative self-motivated students, to offer them a rigorous and structured study plan, and to nurture the early-stage growth of a vibrant and successful career in the Arts. Students who wish to major in the Arts at university can now have more time allocated for Music or Art study, whilst still being able to access the same core teaching and learning opportunities that have made SCIE one of the most successful schools in the world.

具体报考流程及要求请参考学校官方发布的《深国交艺术招生简章》。

More details, please see the *Admission to SCIE Arts Academy*.



## 入学流程

登录微信公众号“深国交”、或网站 [www.alevel.com.cn](http://www.alevel.com.cn)  
点击“报名考试”，完成报名



按照考试时间，参加入学考试（笔试）



笔试成绩入围者，参加面试



根据笔试和面试的表现，择优录取



缴纳学位定金、全额学费、住宿费



入学（8月上旬）

扫一扫微信号：深国交  
第一时间收到考试信息

